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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Orbán Viktor, miniszterelnök 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen intézményfejlesztést folytat a SOTE rektora a 
koronavírus járvány idején?" 

Tisztelt Miniszterelnök Úr!

A koronavírus immár a világjárvány méretét öltötte, a vírus Magyarországon is jelen van. Napról-
napra, óráról-órára változik a helyzet. Hogy a járvány terjedését megállítsuk, mindannyiunk 
legmesszebb menő összefogását igényli. Látjuk, tapasztaljuk a kormányzati intézkedéseket és csak 
reménykedni tudunk abban, hogy mindezek elegendően lesznek a járvány megfékezéséhez. És nem 
tudjuk, mit hoz a jövő. A jelen körülmények között az érdek a nemzeti összefogás, mely a 
legszigorúbban betartott és betartatott olyan fegyelemmel párosul, mely áthatja a magyar 
társadalom minden szereplőjét, az adófizető állampolgártól kezdve a gazdasági társaságokon, és 
különböző intézményeken át a miniszterelnök személyéig. Ez utóbbi aktor szerepe kiemelkedő, 
mert szinte korlátlan hatalom van a kezében; s ezt megtapasztaljuk mindannyian. Döntései, 
ismeretei a tényekről, és a tényekhez való viszonyulása valamennyiünk életére kihat. Márpedig a 
tények birodalma hatalmas, és az óvatlan személő könnyen eltévedhet benne, különösen, ha 
ismeretei hiányosak.

Miniszterelnök úr!

Jelen beadványom egy olyan kérdést érint ezekben az összetartást és szigorú fegyelmet követelő 
időkben, melyben szívbeteg magyar állampolgárok és magyar adófizetők joggal várnak választ 
Öntől.

A Semmelweis Egyetem Városmajori Szív- és Érgyógyászati Klinikájának Cardiovascularis 
Centruma épülete 1122 Budapest, Városmajor u. 68. szám alatt található. A Cardovascularis 
Centrumban jelenleg 2019. februárja óta építési munkálatok zajlanak: állatkísérleti laboratóriumot 



hoznak létre éppen, illetve a meglévőt jelentősen bővítik. Ennek eredményeként mintegy 100 
kísérleti kutyát és egyéb állatokat, pl. disznókat helyeznek el egy bel-budai lakóövezetében.

A beruházás a kerítésre kihelyezett tábla szerint az NVKP_16-1-2016-0017 azonosító számú projekt
(Nemzeti szívprogram) keretében valósul meg. E projekt a „Nemzeti szívprogram: Kutatás és 
innováció az iszkémiás szívbetegségek és szívelégtelenség diagnosztikájában és terápiában” nevet 
viseli. Az odaítélt támogatás összege, ahogyan a projekt elszámolható összköltsége is több milliárd 
forintos nagyságrendet tesz ki. A pályázók és egyben nyertesek között szerepel a Semmelweis 
Egyetem, melynek vezetője dr. Merkely Béla rektor. Döntés erről a projektről 2016-ban született, 
ahogyan az odaítélt támogatás összegéről is. A projekt lebonyolításában közreműködő Nemzeti 
Kutatási, Fejlesztési és Innovációs Hivataltól származó (NKFIH) információ alapján a Projekt 
keretében a bővítések 2018. május 31-ig érintették egyebek mellett a kisállat-kísérleti és 
kardiovaszkuláris nagyállat kísérleti laboratóriumokat. Most 2020 márciusát írjuk és a projekt nem 
fejeződött be, sőt a közlés szerinti 2018. május 31-ig meg sem kezdték a munkálatokat, hanem csak 
2019. februárjában.

Létezik egy másik beruházás is, mely a „Semmelweis XXI. Fejlesztési Projekt” nevet viseli, és 
amely keretében megvalósuló beruházásról döntés született a 1945/2017. (XII.12.) Korm. 
határozattal és a „Semmelweis XXI. Fejlesztési Projekthez kapcsoló intézkedésekről” szóló 
1774/2018. (XII.21.) Korm. határozattal, melynek pénzügyi fedezetét a 2019-es évre vonatkozó 
költségvetés biztosítja 2019-es évi felhasználással. A 2016-ban eldöntött és ebben az évben erre 
forrást biztosító Nemzeti szívprogram keretében beruházás nem 2016 és 2018 között valamikor, 
hanem 2019. februárjában kezdődött meg.

A Nemzeti szívprogram nem azonos a „Semmelweis XXI. Fejlesztési Projekt”-tel, ennélfogva e 
projektekhez rendelt pénzeszközök felhasználása nem szolgálhatja a legkisebb mértékben sem a 
másik projekt által megvalósítani kívánt célt.

Felmerül a kérdés, hogy a jelenleg a Semmelweis Egyetem Városmajori Szív -, és Érgyógyászati 
Klinika Kísérleti Kutató Laboratóriumának (címe: 1122 Budapest, Városmajor u. 68.) bővítése 
teljes egészében az NVKP_16-1-2016-0017 azonosító számú projekt által költségvetésből 
rendelkezésre bocsátott célra szánt forrásból történik, ahhoz az eltérő célra rendelkezésre bocsátott, 
a „Semmelweis XXI. Fejlesztési Projekt” megvalósítására szánt forrásnak valóban nincsen semmi 
köze?

Legalább ekkora súllyal felhívom miniszterelnök úr figyelmét arra, hogy az állatkísérleti célt 
szolgáló munkálatok jelenleg a súlyos szívbeteg emberek gyógyítását, és gondozását szolgáló épület
tőszomszédságában, attól néhány méterre zajlanak. Nem elég, hogy ezek a beteg emberek 
legyengült, súlyos szívbetegek, nem elég, hogy az ismeretlen eredetű, rendkívül agresszíven 
fertőző, jelenleg gyógymód nélküli koronavírus fertőzésnek akár a leggondosabb elővigyázatosság 
ellenére is ki vannak téve, a veszélyt még fokozzák is azzal, hogy tőlük néhány méterre környezeti 
terheléssel járó, egyébként zavaros pénzügyi hátterű beruházás zajlik. A magam részéről rendkívül 
felelőtlennek, egyben megengedhetetlennek tartom ezt. A buszok első ajtajain tilos a felszállás, a 
közvetlenül a buszsofőr mögötti területen utas nem tartózkodhat, a szórakozóhelyek bezárása immár
napi gyakorlat, az éttermek nyitva tartásának korlátozása úgyszintén, az iskolákat diáknak tilos 
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látogatni, Ön azt javasolja a 70 éven felüli polgártársainknak, hogy lehetőleg maradjanak otthon, 
külföldiek előtt a magyar határt lezáratja, a fertőzött területekről hazatérő magyaroknak kötelező 
karanténba vonulniuk két hétre, akik ezt megszegik, büntetést kapnak, és még sorolhatnám az 
intézkedéseket sokáig az idők jellemzésére, melyben most mindannyian élünk.

Ezért kérdem, miniszterelnök úr, az előbb említett megkövetelt nemzeti összefogás fontosságát 
hangsúlyozva: miként lehetséges, hogy a világméretű koronavírus járvány ellenére dr. Merkely 
Béla, a SOTE rektora változatlanul építteti a száz férőhelyes délbudai kutyaólat 2.6 milliárd 
forintért az adófizetők pénzén? Hogyan folytatódhat ez a beruházás ilyen körülmények között? 
Miért nem állítják le azonnal? 
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